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VOORBEREIDING OP VERBLIJF
Ik merkte in de voorbereiding op het verblijf  dat de 
informatievoorziening vanuit de Universiteit en vanuit de Taiwanese 
overheid niet optimaal waren. Veel onduidelijkheden omtrent visa, 
quarantaine regulaties, vakken, systemen om te gebruiken, etc. 
Gelukkig was ik al eens eerder in Taipei geweest en had ik dit al een 
klein beetje geanticipeerd (en wist ik dat het uiteindelijk wel goed zou 
komen).

Dit kwam het uiteindelijk ook. Maar ik weet van mijzelf  dat ik 
iemand ben die alles van te voren volledig uit probeer te zoeken en 
onduidelijkheden wil voorkomen. Mijn enigszins paradoxale advies 
voor andere studenten die naar een dergelijk, iets minder goed 
georganiseerd land als Nederland, willen, is: 

1. Probeer toch zo veel mogelijk informatie los te peuteren. Mail en 
bel veel mensen op de uni. Ga niet direct akkoord met een “no” of  
“we are not sure”. Leg contact contact met huidige studenten, etc.
2. Accepteer dat het niet Nederland is en je niet alles volledig 
duidelijk gaat krijgen.



HIGHLIGHTS 

A

Naast het volgen van de reguliere vakken van mijn MBA-studie op de National Taiwan 
Normal University (NTNU) en het steeds beter worden in het Mandarijn (zie volgende 
sheets), zijn er voor mij nog twee highlights. 

A: Tijdens een van mijn colleges vroeg een studiegenoot of  ik een korte presentatie kon 
geven op een Cultural Exchange Event omdat een Mexicaanse gastspreker zich last-minute 
had ziekgemeld. Wanneer? Nu! Ik ging akkoord en ging richting de collegezaal. Daar zaten 
ineens 40 Taiwaneze studenten. Zonder voorbereiding of  plan heb ik vervolgens een halfuur 
wellicht mijn beste presentatie ooit gegeven, over (de culturele verschillen met) Nederland.

B: Voor het vak Integrated Marketing Communications ontving mijn team (met ik als 
voice-over) de #1 prijs voor beste marketingvideo. Deze gebruikt de Universiteit nu de 
marketing! Ons vijfkoppige projectteam (van links naar rechts): 🇹🇼 🇹🇼 🇳🇱 🇮🇳 🇨🇳

B



STUDIERESULTATEN



BEOORDELING AANBOD ONDERWIJS
Ik denk dat het niveau van het programma redelijk vergelijkbaar is met mijn studie in Nederland op NHL Stenden. De 
aanname dat NTNU één van de beste universiteiten van het land is, betekent dat het gemiddelde onderwijsniveau van Taiwan 
iets lager is dan Nederland. Aan de andere kant, het zijn vakken waar ik affiniteit mee heb, ik ben een paar jaar ouder en heb 
een aantal jaar werkervaring – wellicht is het dus mijn perceptie dat het ‘makkelijker’ is dan in Nederland.

De studiedruk, daarentegen, is veel hoger. Colleges zijn veel langer (elke les duurt minimaal drie uur) en lopen soms uit, elke 
week is er veel huiswerk, elk vak heeft een groot project. Dit is zeker anders dan mijn ervaringen in Nederland. 

Qua begeleiding en systemen om huiswerk te bekijken of  cijfers in te zien, merk je dat communicatie en informatievoorziening 
twee aspecten zijn waar nog grote stappen gemaakt kunnen worden. Voor elk dingetje gebruikt men weer een ander digitaal 
systeem. Verschillende schoolmailadressen. Verschillende portalen. Dit zorgt er uiteindelijk voor dat veel contact met docenten 
en personeel van de school via Facebook of  Line (de Aziatische WhatsApp) verloopt. In Nederland is dit ondenkbaar. 

En toch zijn alle drie bovenstaande punten – deels door mijn eerdere ervaring met de cultuur in Taipei – redelijk in lijn met 
wat ik had verwacht. J



CHINESE TAAL
Eén van de belangrijkste redenen om naar Taiwan te verhuizen is om mijn beheersing van de
Chinese taal (Mandarijn) te verbeteren. Ik volg sinds Juli 2023 ook dagelijks twee uur aan
Mandarijn les aan het Mandarin Training Center van NTNU. Dit, in combinatie met
onderstaande, heeft er voor gezorgd dat beheersing van de Chinese taal sterk is verbeterd.

Ik zit nu in level 4 van de TOCFL, wat ongeveer neer komt op B2 CEFR level. Dit betekent
dat ik tussen de 2.700 en 5.300 woorden ken en tussen de 1.300 en 1.900 karakters (漢字)

• Het leven in een Chinees-talige omgeving; met veel vrienden, studenten en 
mensen  op straat spreek ik (deels) Chinees

• Ik heb mij aangemeld voor 1-op-1 lessen met studenten die studeren om 
Chinees-docent te worden; 

• Studie: dagelijkse lessen op het Mandarin Training Center van NTNU

• Media: relevante video's, podcasts, muziek en tv series in het Mandarijn 



DAGELIJKS LEVEN
Hiken

Taiwanezen houden van hiken! De omgeving 
leent zich hier uitstekend voor: veel gebergten, 
mooie natuur, watervallen, etc. 

Regelmatig sloot ik bij mijn klasgenoten aan om 
weer een berg of  jungle te trotseren. 

De groepsfoto aan de rechterzijde is een mooie 
mix van verschillende culturen en nationaliteiten.

Van links naar rechts:
 
🇳🇱 🇹🇼 🇹🇭 🇨🇳 🇫🇷 🇮🇳 🇻🇳 🇩🇪 🇸🇬   



DAGELIJKS LEVEN
Food & Drinks

Naast bewegen moet er ook een hoop gegeten 
worden. Helaas heb ik geen Taiwanees DNA wat 
het mogelijk maakt om veel te eten en amper aan 
te komen. :-)

Taiwan staat bekend om Hot Pot, Stinky Tofu (zie 
volgende slide) en Bubble Tea.     

Taipei is de ideale plek om allerlei Aziatische 
gerechten en specialiteiten te proberen. Van 
Japanse Ramen Soup tot Koreaanse BBQ. 
En van Sushi tot Yakult Cocktails. 

🧋



DAGELIJKS LEVEN
Sightseeing

Naast Taipei is er natuurlijk ontzettend veel te 
zien en beleven in Taiwan. Een van mijn 
persoonlijke favorieten zijn de vele Night Markets 
(waar je onder andere stinky tofu kunt proberen).

Helaas kan ik niet alle mooie dingen in dit verslag 
laten zien (zoals Taroko Gorge, Kaohsiung of  Sun 
Moon Lake), maar aan de rechterzijde een kleine 
toeristische impressie.

Persoonlijke favorieten zijn: Green Island, 
Yangminshan, Alishan en Ximen (Taipei).



TOEKOMSTPLANNEN

In de toekomst ben ik van plan om naar Nederland terug te keren en daar bij een (internationale) organisatie 
aan de slag te gaan die werkt met China of  Taiwan. 

Zo kan ik mijn kennis en kunde van de Aziatische markt en Chinese taal combineren met mijn Nederlandse 
normen en (werk)cultuur. Ik denk dat dit een bijzondere en waardevolle combinatie is voor organisaties en ik 
dat ik echt waarde toe kan gaan voegen.

Ik weet dat bijvoorbeeld veel organisaties die bezig zijn met de energietransitie in Nederland veel 
samenwerken met Chinese leveranciers. Ik denk dat ik met zowel mijn business skills als mijn ervaring met 
de Chinese taal en cultuur hier veel waarde kan toevoegen.


